

Congress of the Humanities and Social Sciences
Joint-Panel by Canadian Associate of University Teachers of German (CAUTG) and
Canadian Comparative Literature Association (CCLA)
27-30 May 2017 at Ryerson University in Toronto, Canada

In the spirit of the conference theme, "From Far and Wide," the CAUTG and the CCLA are organizing a joint-panel on the figure of the refugee, past and present. We would like to bring together papers from various cultural and linguistic traditions in order to discuss how literary research can add to the interdisciplinary discourse on forced migration. It is desirable, though not necessary, that papers include German-language texts (from Johann Wolfgang Goethe's *Hermann und Dorothea* to Elfriede Jelinek's *Die Schutzbefohlenen*).

Your proposal must include: a paper title and an abstract (approx. 200 words)

Please note: You do not have to join an association in order to submit a paper proposal. However, if your paper is accepted, you must join either the CAUTG or the CCLA and register for Congress. To assess the financial costs of doing so, consult the following website: <http://congress2017.ca/register/about-fees>

Please send your paper proposals to Andrea Speltz (aspeltz@uwaterloo.ca).

Congrès des sciences humaines
Panel conjoint de l'Association des Professeurs d'allemand des universités
canadiennes (APAUC) et de l'Association canadienne de la littérature comparée
(ACLC)
27-30 mai 2017 à l'Université Ryerson à Toronto, Canada

Dans l'esprit de la problématique du colloque, « De près comme de loin » (« From Far and Wide ») l'APAUC et l'ACLC organisent un panel conjoint sur la figure du réfugié, tant passée qu'actuelle. Nous cherchons à rassembler des articles traitant des différentes traditions culturelles et linguistiques, afin de discuter de la contribution des recherches littéraires au discours interdisciplinaire sur l'émigration forcée. On privilégiera, mais pas exclusivement, l'étude des textes en allemand (de *Hermann und Dorothea* de Johann Wolfgang Goethe à *Die Schutzbefohlenen* de Elfriede Jelinek).

Toute proposition doit inclure le titre de l'article et un résumé (d'environ 200 mots).

Veillez noter qu'il ne faut pas s'inscrire à la société pour proposer un article. Toutefois, si l'on accepte votre article, il faudra s'inscrire soit à l'APAUC soit à l'ACLC, ainsi qu'au congrès. Pour en estimer le coût, veuillez consulter le site web suivant : <http://congres2017.ca/inscriptions/propos-du-frais>

Les propositions sont à adresser à Andrea Speltz (aspeltz@uwaterloo.ca)